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Redactioneel
Door de redactie

De PubCie heeft het gehad 
met de winter. Natuurlijk, ook 
dit jaargetijde heeft zijn char-
me, maar daarvan willen we 
het liefst genieten vanachter 
het raam van een verwarm-
de studentenkamer, niet dat 
van een kille vertraag de NS-
trein. Nee, geef ons maar 
het voorjaar.

Zo dacht Maike er ook over.  
Zij koos voor de zomer. Dat, 
en haar obsessie met Glee, 
Blond en ambulances in een 
nieuwe editie van Di-lemma.

InTenS is niet de enige studie-
vereniging met de zomer in 
haar bol.  Eind februari or-
ganiseerde InTenS met een 
aantal andere verenigingen 
de poolparty, een mooie ge-
legenheid om onze zwem-
kleding al vast uit de kast 
te halen. In deze m’ntaal 
een verslag hiervan, en na-
tuurlijk ook van alle andere 
‘spetterende’ activiteiten 
van de afgelopen periode. 
 
Ook in deze m’ntaal: Peter, 
over spotlights en het ge-
vaar van facebooken tijdens 
gastcolleges, wiebelende 
atoomkernen in de nieuwe 
‘masterplan’,  updates uit de 
commissies,  en uiteraard zul-
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Op Stapel
Door de AcCie

 Redactioneel
  Door de redactie

len de pluimen en quotes 
niet ontbreken. We sluiten 
af met een fonologisch ver-
antwoorde puzzel van de 
kosmos. Veel leesplezier,  
 
De PubCie
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Van de voorzitter
Door Bart Kersten
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Beste Leden,

We zijn al weer over de helft 
van het collegejaar. Als het 
goed is, zijn veel studiepunten 
gehaald en kunnen we met 
een goed gevoel het nieuwe 
jaar beginnen. Het nieuwe 
jaar dat, zoals jullie waarschijn-
lijk al lang weten, in het teken 
staat van het tweede lustrum. 
Tot aan december hopen 
we het er geregeld over te 
hebben, om er zo een feest-
jaar van te maken. Een feest 
is overigens ook onze nieu-
we bestuurskamer. Met deze 
kamer kunnen we weer flink 
wat jaren vooruit. In de vori-
ge m’ntaal schreef ik dat we 
bezig waren met een InTenS-

lied. Ik kan vertellen dat we 
er op de borrel in februari al 
flink mee bezig zijn ge weest. 
Het resultaat zullen jullie in 
de loop van het jaar vanzelf 
zien, net als andere zaken 
waar we als bestuur en met 
de commissies mee bezig zijn. 
Dat voor in de toekomst, maar 
nu eerst lek ker teruglezen wat 
we de afgelopen tijd hebben 
gedaan. De PubCie heeft de 
vele activiteiten weer op een 
rij gezet en er ook voor ge-
zorgd dat verschillende an-
dere artikelen in deze m’ntaal 
verschijnen. Ook namens het 
bestuur veel leesplezier!

Groetjes Bart.

 Redactioneel
  Door de redactie
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Di-lemma
Door Leoni Dommerholt

Maike van Raam, secretaris 
InTenS, 22 jaar.

Eindhoven of Nijmegen?
Toch Nijmegen. Ik woon 
in Eindhoven, daar ben ik 
gaan samenwonen met 
mijn vriend Raoul, hij heeft 
daar een baan en een ap-
partement. Ik ben door m’n 
studie heel flexibel. Maar 
toch, ik heb veel meer met 
Nijmegen, maar m’n vriend 
heeft er niks mee en kan 
hier moeilijk werk vinden. 
Mijn vriend weet ook wel 
dat ik Nij megen veel leuker 
vind dan Eindhoven. Ik heb 
in Groesbeek op kamers ge-
zeten en voor mij is het dan 
ook nooit uitgesloten dat ik 
terug ga.

België of Nederland?
Nederland. Dat is duidelijk. 
Mijn moeder ging in Bel-
gië samenwonen met haar 
vriend. Ik was er al niet van 
gecharmeerd dat we daar 
gingen wonen en het is me 
niet goed bevallen. Ik kwam 
net van de basisschool af, 
mijn familie woonde in Ne-
derland en kende er dus 
niemand. 

Logopedie of taalweten
schap?
Oh, dat is een lastige! Het 
politiek correcte antwoord 
is natuurlijk taalwetenschap, 
maar ik vind het allebei heel 
erg leuk. Ik doe logopedie 
erbij omdat ik de praktijk 
miste in deze opleiding en 
ik vind het leuk om te com-
bineren. Dus ik zou zeggen: 
logopedie voor praktijk, 
maar taalwetenschap is 
mijn  eerste keus geweest en 
daar heb ik zeker geen spijt 
van. 

Wijn of bier?
Ik lust wel wijn, maar ik word 
er altijd ziek van. Het maakt 
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Di-lemma
Door Leoni Dommerholt

niet uit of ik 1 of 5 glazen 
drink, ik word altijd ziek. Bier 
lust ik niet, rosébier wel. Dus 
dan wordt het bier. 

Frisdrank of sap?
Ik lust niet heel veel fris-
drank, ik drink dan alleen 
maar cola. Dat vind ik af en 
toe wel lekker, maar ik word 
nogal druk van cafeïne, dus 
dan ga ik toch voor sapjes. 
Die staan vaker in de koel-
kast. 

Zomer of winter?
Absoluut zomer. Ik vind 
sneeuw heel leuk om naar 
te kijken als ik binnen zit en 
het  binnen heel warm is. 
Heb een hekel aan kou, en 
slecht weer. Dus duidelijk zo-
mer. 

Herfst of lente?
Lente. Ik ben in de herfst ja-
rig, maar die regelmatige 
regen in de herfst, daar be-
dank ik toch voor. 

McDonalds of Burgerking?
McDonalds. Ja, ondanks 
dat ik wat dat betreft ook 
een enorme zeur ben met 
eten en eigenlijk altijd een 
McChicken neem, toch de 
McDonalds. Dat is net lek-
kerder dan de Burgerking. 

Sinds ik m’n vriend ken eet ik 
er wel vaker, maar het valt 
wel mee. M’n vriend is heel 
lang en heel dun, en hij komt 
niet aan. Hij kan echt alles 
naar binnen schuiven, echt 
ongelooflijk. Hij zou elke dag 
wel bij McDonalds kunnen 
eten. Feitelijk gezien zijn we 
ook bij McDonalds geweest 
als eerste date…

Facebook of Twitter?
Facebook. Vanuit InTenS 
proberen we ook wel te twit-
teren, maar ik bedenk vaak 
pas een tijd later dat iets in-
teressant was geweest om 
erop te zetten. Elke ochtend 
in de trein lees ik wat ieder-
een op Twitter heeft gezet, 
maar zelf plaats ik niet veel. 
Ik zit zelf veel vaker op Fa-
cebook dan op Twitter. Ik 
speelde een tijd terug ook 
veel spelletjes op Facebook.  

Bellen of smsen/whatsap
pen?
Smsen of whatsappen, so-
wieso. Ik ben niet zo van het 
bellen. Het is niet dat ik het 
heel erg vind om te bellen, 
maar de enige die ik bel zijn 
mijn ouders. Mijn moeder 
heeft intussen ook Whats-
app dus dat wordt ook min-
der. Verder bel ik mijn vriend 
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Di-lemma 
Door Leoni Dommerholt

als ik laat terug moet vanuit 
Nijmegen naar Eindhoven, 
met de vraag of hij me op 
kan halen. Als ik mijn moe-
der bel hang ik trouwens wel 
weer meteen een halfuur of 
langer aan de tele foon. 

Patat of pannenkoeken?
Dan toch patat. Ik ben van 
allebei niet heel erg gechar-
meerd eigenlijk. Als kind 
was ik gek op beide. M’n 
opa bakte altijd voor de 
hele camping pannenkoe-
ken, dus daar heb ik leuke 
herinneringen aan. Tegen-
woordig doe je me met bei-
de geen heel groot plezier, 
maar ik kies dan toch voor 
friet.  

Groente of fruit?
Groente. Ik eet wel elke 
avond groente maar ik ben 
echt een ramp in fruit eten. 
Ik vind het wel lekker, maar 
ik kom echt niet aan twee 
stuks per dag. Ik mag blij zijn 
als ik twee stuks per maand 
eet geloof ik. 

Nativisme of constructi
visme? 
Ik ga voor het nativisme. 
Daar ben ik eigenlijk heilig 
van overtuigd. Ik geloof wel 
dat er al iets is, zeker omdat 

kinderen als ze heel jong zijn 
alles kunnen leren en op een 
bepaalde leeftijd niet meer. 

Glee of Gtst? 
Glee. Iedereen denkt waar-
schijnlijk: wat moet je met 
Glee? Maar ik vind het echt 
een geweldige serie! Mijn 
vriend vindt het een ramp, 
die kan het niet waarderen. 
De combinatie van acteren 
en zingen vind ik heel leuk. Ik 
kijk de afleveringen zodra ze 
in Amerika uitkomen. Als het 
echt niet anders kan, dan 
misschien de dag erna. Ik 
volg Bones, Switched at birth 
(dit gaat over gebarentaal, 
ik kijk het dankzij Judith, an-
ders had ik nooit geweten 
dat het bestond), Glee, Gtst 
en Ncis. Pasgeleden heb ik 
alle seizoenen van Friends 
gekeken. Ik keek ze vooral in 
de trein naar huis, dan had 
ik standaard een dvd mee. 

Blond of Pip?
Blond, absoluut! Ik wist niet 
eens dat Pip bestond tot-
dat iemand het me zei vo-
rige week. Ik heb heel veel 
van Blond, nog iets waar 
m’n vriend niet blij mee is, 
maar hij heeft zich er intus-
sen bij neergelegd. Het ser-
vies is nog niet compleet, ik 
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Di-lemma
Door Leoni Dommerholt

moet alleen de dure spullen 
nog. Alhoewel, alles is wel 
duur, maar de echt dure… 
Ik wil nog heel graag de 
koekjespot en de theepot. 
Ik heb het melk-en-suiker-
stelletje voor mijn verjaar-
dag gekregen dit jaar. En 
ik wil de theepot nog heel 
graag. Niet dat ik ‘m heel 
veel zal gebruiken, maar ik 
vind ‘m gewoon heel erg 
leuk. Oh, en mijn pronkstuk? 
Dat is natuurlijk mijn geper-
sonaliseerde mok. Je kunt 
tegenwoordig eigen din-
gen ontwerpen op de site 
en dat heb ik natuurlijk ge-
daan. Het is een mok en de 
afbeelding is standaard bin-
nen het thema ‘liefde’. Dan 
zie je een mannetje en een 
vrouwtje getekend. Dat zijn 
Raoul en ik dus. Je kon daar 
aangeven welke huidskleur 
en kleur haar de poppetjes 
moeten hebben. Ik heb er 
ook één gemaakt voor mijn 
pasgeboren nichtje, waar ik 
de trotse tante van ben! 

Voor jij als ramptoerist: poli
tie of ambulance?
Ik denk dan toch de ambu-
lance. Wat dat betreft ben 
ik echt verschrikkelijk. Als ik 
iets zie kijk ik altijd meteen 
op 112brabant.nl. Ik heb 

geen idee waar dat van-
daan komt. De laatste tijd 
is het wel erger, mensen om 
me heen beginnen er ook 
op te letten en roepen het 
meteen wanneer ze een si-
rene horen. 

Hond of cavia?
Met het oog op mijn net 
overleden hamster zou ik 
dan toch moeten zeggen 
cavia, maar ik denk dat ik 
toch voor de hond ga. Ik 
had een grandioze ham-
ster, maar ik denk toch dat 
je meer hebt aan een hond. 
Zolang het maar kleine 
hondjes zijn. Ik ben gek op 
de hondjes van mijn moeder 
en oma. Ik heb vroeger heel 
veel cavia’s gehad. Twee 
vrouwtjes en een mannetje, 
even later hadden we twin-
tig cavia’s. Die hebben we 
toch maar naar de dieren-
winkel gebracht. 

Cupcakes of brownies?
Brownies. Ik maak heel 
graag cupcakes, vind het 
heel leuk om te maken en 
mooi om te zien wat mensen 
ermee kunnen, maar brow-
nies is chocola, en chocola 
is lekker, dus als ik voor het 
eten moet kiezen dan kies ik 
toch brownies. Vroeger lust-
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In deze rubriek verzame-
len we grappige uitspraken 
van docenten en studen-
ten van Taalwetenschap. 
 
Vanwege het gevleugelde 
karakter van de quotes is 
deze rubriek helaas in deze 
online-versie niet beschik-
baar.

Di-lemma      Quotes
Door Leoni Dommerholt      Gevleugelde uitspraken

te ik helemaal geen taart en 
gebak, maar ik heb 4,5 jaar 
op de gebaksafdeling van 
de HEMA gewerkt. Dan leer 
je wel taart eten. Alles moest 
geproefd worden, onder 
het mom van: je moet wel 
weten wat je verkoopt. 

Bart of Irene? 
Ja, die hamvraag zou ko-
men hè? Daar heb ik al heel 
lang over nagedacht en 
had er een politiek correct 
antwoord op maar die ben 
ik vergeten. Ik zie beide ei-
genlijk heel veel en kan het 
met allebei goed vinden. 
Bart is mijn mentorkindje ge-
weest, maar met Irene heb ik 
in de activiteitencommissie 
gezeten. Ik ga ook gewoon 
niet kiezen. Er valt voor alle-
bei heel veel te zeggen. 
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Van de OpCo
Door Anneke Wijtvliet

Ook aan deze m’ntaal wil-
len wij, de Opleidingscom-
missie, weer onze bijdrage 
leveren met een korte up-
date over wat er is gebeurd 
binnen de opleiding sinds ons 
laatste stukje in de m’ntaal. 

De spui-uurtjes van de eerste- 
en tweedejaars waren een 
groot succes. Ze gaven ons 
een duidelijker beeld van hoe 
het gaat met de verschillen-
de vakken. Bedankt allemaal 
voor het spuien! We hebben 
jullie adviezen, tips en kritiek 
verwerkt tot een samenvat-
ting die ter sprake is geko-
men bij de vergadering over 
het eerste semester. Ook de 
ingevulde evaluatieformulie-
ren zijn aan bod gekomen en 
gaven een goed inzicht in het 
reilen en zeilen van elk vak. 

Uit de evaluaties en de 
spui-uurtjes kwam bijvoor-
beeld naar voren dat de 
deeltentamens bij Van Klank 
tot Woord en de verandering 
van Statistiek 2 verbeteringen 
hebben opgeleverd. Het sla-
gingspercentage is verhoogd 
en de klachten verminderd. 
Er is natuurlijk nog een aan-
tal vakken die minder goed 
beoordeeld werden en 
waar wij zeker nog achter-
aan gaan in de rest van het 
jaar, zoals   bijvoorbeeld      

onderzoeks methodologie. 
Momenteel krijgen wij nog 
steeds evaluaties van dit vak 
binnen die wij deels al bespro-
ken hebben in de afgelopen 
vergadering en we zorgen 
dat de rest van de evalu-
aties op hun plek komen.  

De studentassistenten bij het 
vak Taalkundige Databestan-
den en de mogelijkheid om 
bij het tentamen de compu-
ter te gebruiken hebben er 
mede toe bijgedragen dat 
de resultaten van het ten-
tamen verbeterd zijn en dat 
het tentamen als ‘beter te 
doen’ werd beschouwd. Het 
nieuwe Core Curriculum vak, 
‘Woorden, vorm en betekenis 
in context’ is erg positief be-
oordeeld, iets waar we erg blij 
mee waren omdat het vooraf 
niet duidelijk was wat het Core 
Curriculum ons zou brengen. 
Evaluaties van dit vak zijn in 
de vergadering besproken 
en het Core Curriculum wordt 
nog geëvalueerd in de ko-
mende vergadering van de 
commissie Core Curriculum. 

Een vak dat sinds afgelopen 
jaar erg veranderd is en waar-
van de evaluatie dus van 
groot belang voor ons was, is 
het vak Taal en Cultuur. Het 
werd dit jaar gelukkig positief 
beoordeeld, al houden we 
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Van de OpCo
Door Anneke Wijtvliet

natuurlijk altijd verbeterpunt-
jes aan voor volgende jaren.

Ook hebben wij de afgelopen 
tijd wat bezorgde mailtjes ge-
had over het secretariaat van 
onze opleiding. Momenteel 
is het secretariaat af en toe 
moeilijk bereikbaar of lijkt het 
onderbezet. Het probleem is 
dat er één persoon per secre-
tariaat aangesteld wordt om 
onderwijszaken zoals cijfers 
en late inschrijvers te regelen. 
Dit zorgt voor stress binnen het 
secretariaat en late afhande-
ling van zaken. Het faculteits-
bestuur doet echter zijn best 
om hier een oplossing voor 
te regelen omdat het een 
faculteits breed probleem is 
en niet alleen voor onze op-
leiding geldt. We hebben het 
hogerop aangegeven en er 
wordt aan gewerkt. Hope-
lijk kunnen er meer mensen 
aangesteld worden om de 
inschrijvingen in Osiris en de 
cijfers te regelen. 

Een ander puntje dat tijdens 
de vergadering naar voren 
kwam en wat jullie aange-
dragen hebben is dat door 
de onderwijsintensivering die 
dit college jaar ingevoerd 
is, er momenteel veel roos-
terproblemen bij de twee-
de- en derdejaars zijn. Door 
de intensivering zijn er meer 

collegeblokken per dag, bij-
voorbeeld tijdens de lunch-
pauze en in de avonduren, 
wat zorgt voor meer overlap 
bij colle ges van verschillen-
de vakken. Het major-minor 
systeem en de nieuwe aan-
wezigheidsplicht maakt dit 
er natuurlijk niet makkelijker 
op. Ook dit probleem speelt 
niet alleen bij onze opleiding 
maar op de hele faculteit. We 
hebben dit dan ook doorge-
speeld naar hoger hand en 
blijven er achteraan gaan. 
De Facultaire Studentenraad 
is momenteel bezig met het 
maken van een enquête 
over de major-minor overlap. 
Deze enquête wordt binnen-
kort verspreid zodat jullie hem 
in kunnen vullen. We houden 
jullie op de hoogte en moch-
ten er zich tussentijds nog rare 
dingen voordoen, dan horen 
we het graag!

Dan nog een aankondiging, 
we zijn namelijk bezig met 
het organiseren van de infor-
matie-uurtjes. Hierin willen we 
jullie informeren over wat er 
tijdens de vergadering aan 
bod is gekomen en kunnen 
we het eventueel hebben 
over nieuwe problemen die 
spelen. Het informatie-uurtje 
zal met de hele opleiding sa-
men zijn. Iedereen die dat wil, 
kan binnenlopen en vragen 
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Zoals jullie waarschijnlijk we-
ten is de SponCie sinds een 
paar maanden bezig met 
het werven van sponsors. 
Bij dezen een tussenstand. 

We hebben ondervonden 
dat bedrijven en instellingen 
in deze tijd niet in de rij staan 
om te sponsoren. Maar beet-
je bij beetje krij gen we dingen 
toch voor elkaar. Zo is het ons 
gelukt om korting te regelen 
bij Laserquest en hebben we 
een geldbedrag gekregen 
voor het stukje over Inde-
pender.nl op onze website.  
 
We zijn in contact met stich-
ting Lezen en Schrijven. Deze 
stichting bestrijdt het analfa-
betisme in Nederland. Voor 
hen proberen we ook een 
boekenproject op te zetten. 
Dit project houdt in dat we 
oude boeken inzamelen en 
deze doorverkopen om er 
geld mee te verdienen voor  
de stichting, en voor InTenS. 
We mogen hun naam ook 
gebruiken voor een voor-
leesproject op basisscholen. 
Het plan  is dat leden gaan 
voorlezen op basisscholen. 
 
Daarnaast zijn we in contact 
met de Koninklijke Kentalis. 
Deze stichting helpt mensen 
met communicatieve  stoor-

Van de OpCo       Van de SponCie
Door Anneke Wijtvliet         Door Hugo de Vos

stellen of zelf iets vertellen. 
Ook willen we jullie dan infor-
meren over de verkiezing voor 
de nieuwe studentleden van 
onze opleiding in het volgen-
de collegejaar. Dit zal plaats-
vinden op 11 maart in de pau-
ze. Er zijn broodjes aanwezig! 

Ten slotte willen we jullie 
graag nog even wijzen op de 
website   ‘watzijndeplannen.
info’ waar meer informatie 
te vinden is over de plannen 
van de regering met de stu-
diefinanciering en het OV 
reisrecht van studenten. 

Hopelijk zijn jullie nu weer wat 
meer op de hoogte over wat 
er gebeurd is met de evalu-
aties, spui-uurtjes en mailtjes. 
Voor vragen, tips en ideeën 
zijn we altijd te bereiken op 
olc.tw[at]student.ru.nl
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Lijkt het je leuk om ons te ver-
sterken en deel te worden 
van de SponCie? Benader 
dan een van ons (Irene, Ju-
dith, Quinta, Hugo).

nissen. Ze doen niet aan finan-
ciële sponsoring, maar ze zijn 
bereid om een lezing te ko-
men geven en om stageplek-
ken voor leden van InTenS te 
regelen. 

Tot slot willen we Anne be-
danken voor haar inzet bij de 
SponCie. Omdat ze gestopt is 
met de studie stopt ze ook bij 
de SponCie. 

Van de SponCie
Door Hugo de Vos
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Masterplan
Door Thijs Trompenaars & Angela de Bruin

Alle materie bestaat uit ato-
men, en atomen hebben 
een kern die bestaat uit pro-
tonen (en neutronen). Deze 
kern draait om haar eigen as, 
en de oriëntatie van deze as 
is willekeurig. Door een sterke 
magneet op atomen te rich-
ten oriënteren de assen zich 
in de richting van het mag-
neetveld, als kompasnaalden 
naar de magnetische noord-
pool. Door vervolgens met 
een tweede electromagneti-
sche puls vanuit een andere 
richting deze oriëntatie weer 
te verstoren (de assen een 
duwtje te geven), gaan deze 
een beetje wiebelen, en 
sturen ze weer electromag-
netische straling uit. Deze is 
afhankelijk van hun magne-
tische resonantiefrequentie, 
en die is weer afhankelijk van 
de massa van de kern.

Simpel toch? ”Maar wat 
heeft dit met taalweten-
schap te maken?”, hoor ik je 
vragen. Bij de researchmas-
ter Cognitive Neuroscience 
(CNS) in Nijmegen weten ze 
het antwoord. Taal begint in 
de hersenen. Grammatica, 
fonologie, het mentale lexi-
con; begrippen waarmee 
we als taalwetenschappers 
uit de voeten kunnen. Maar 
deze zaken zijn slechts illusies 
die voortkomen uit de onge-

looflijk complexe machine in 
ons hoofd; ons taalvermogen 
is de software die draait op 
een hardware bestaande uit 
tientallen miljarden neuronen 
in ons brein. Wanneer we een 
zin horen, er woorden uitpik-
ken, deze begrijpen en een 
antwoord formuleren, is dit fy-
siek niets anders dan activa-
tie in netwerken van neuro-
nen. Om een neuron actief te 
maken is energie nodig. Deze 
energie moet naar de neuro-
nen worden getransporteerd 
door middel van zuurstofrijk 
bloed. En het is hier waar het 
idee van magnetische reso-
nantie het verhaal binnen-
komt. Zuurstofrijk bloed heeft 
een andere magnetische re-
sonantiefrequentie dan zuur-
stofarm bloed, en wordt dus 
op een andere manier ver-
stoord door de electromag-
netische puls. En deze versto-
ring kunnen we oppikken in 
een fMRI-scanner, om zo te 
lokaliseren waar het zuurstof-
rijke bloed zich bevindt, en 
dus welk gebied van de her-
senen actief is bij een taak.  

fMRI is een voorbeeld van 
een neuroimaging techniek. 
Deze en andere technieken 
zoals EEG, MEG, PET, NIRS en 
meer van dat soort leuke af-
kortingen verschaffen ons al 
een paar decennia plaatjes 
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van het brein in actie, bijvoor-
beeld een brein dat bezig is 
met de verwerking en pro-
ductie van taal. De natuur-
kunde helpt de taalweten-
schap. Uit samenwerkingen 
zoals deze is de cognitieve 
neurowetenschap geboren, 
een vakgebied op de grens 
van psychologie, neurologie, 
taalwetenschap, filosofie, na-
tuurkunde en alles wat zich 
nog meer bezighoudt met 
de relatie tussen hersenen en 
cognitie. Voor wie hier na-
mens Taalwetenschap aan 
mee wil werken is er de re-
searchmaster CNS in Nijme-
gen. Deze master leert je niet 
alleen meer over de cognitie-
ve processen van taal en de 
neurologische achtergrond 
ervan, maar ook over de 
technieken achter de plaat-
jes die worden gemaakt. 
Op het Donders Institute is 
zo’n beetje iedere mogelijke 
scanner te vinden, en het is 
dan ook niet onwaarschijnlijk 
dat je in je tweede jaar hier 
terecht komt om zelf mensen 
in zo’n scanner te leggen om 
de werking van het brein te 
ontrafelen.

De researchmaster CNS be-
staat uit vier thema’s: ‘Lan-
guage & Communication’; 
‘Perception, Action & Con-
trol’; ‘Learning, Memory & 

Plasticity’; en ‘Brain Networks 
& Neuronal Communication.’ 
Het eerste thema is voor taal-
wetenschappers natuurlijk 
het meest interessant. Binnen 
een thema biedt de master 
een aantal theoretische vak-
ken aan, zoals de taalvakken 
‘Semantics and Pragmatics’ 
en ‘Language and the Brain’ 
voor het ‘Language & Com-
munication’-thema. Verder is 
er een aantal gemeenschap-
pelijke vakken waarin je al-
gemene informatie krijgt over 
recente onderwerpen binnen 
CNS, de theorie leert ach-
ter de imaging-technieken, 
en praktisch wordt getraind 
in het doen van onderzoek 
en het academisch rappor-
teren ervan. Zoals de vorige 
researchmaster, Language 
& Communication, duurt ook 
deze master 2 jaar en ligt de 
nadruk op het doen van on-
derzoek. De toegangseisen 
zijn streng, maar voor wie er 
voor wil gaan is de kwaliteit 
het meer dan waard. Ange-
la de Bruin besloot twee jaar 
geleden te solliciteren en is 
inmiddels bijna klaar. Ik vroeg 
haar naar haar ervaringen.

“Cognitive Neuroscience. 
Misschien niet de meest voor 
de hand liggende master na 
Taalwetenschap, maar abso-
luut een geschikte keuze als 
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je meer over taal en het brein 
wil leren. Het is precies om die 
reden dat ik voor CNS geko-
zen heb.

Binnen de master krijg je een 
aantal gemeenschappelij-
ke vakken als ook een aan-
tal vakken binnen jouw the-
ma (in mijn geval, uiteraard, 
‘Language and Communi-
cation’). Voor mij persoonlijk 
waren vooral de gemeen-
schappelijke vakken erg leuk 
en uitdagend. Hierbij leerden 
we bijvoorbeeld meer over 
de werking van fMRI, maar 
kregen we ook een vak als 
‘Neurophilosophy’ of ‘Trends 
in Cognitive Neuroscience’.  
 
Wat ik erg goed vind aan de 
vakken is dat ze altijd actu-
eel zijn. Ze worden gegeven 
door wetenschappers die zelf 
onderzoek doen in dat vak-
gebied, waardoor je altijd de 
meest recente ontwikkeling-
en bespreekt. Verder wordt 
de nadruk gelegd op kritisch 
denken, waardoor je actief 
bezig bent met de lesstof. 
Een ander aansprekend vak 
was uiteraard ‘Anatomy’, 
waarmee we het jaar begon-
nen. Al op de tweede dag 
zaten we aan een snijtafel 
mensenbreinen te ontleden. 

Zelf vond ik de taalvakken 
minder leuk. Deze vakken 
overlapten soms deels met de 
vakken van Taalwetenschap.  
 
Voor een taalwetenschapper 
kan de natuurkundige of wis-
kundige inhoud van sommige 
vakken echter wel een uitda-
ging zijn. Dit was vooral zo bij 
de vakken over neuroima-
ging-technieken. Ter voorbe-
reiding daarop kun je binnen 
je vakkenpakket  wel ‘Basic 
Maths’ en ‘Advanced Maths’ 
kiezen. Verder is het wel ver-
standig om je minoren goed 
in te vullen als voorbereiding 
op de CNS Master. Zo kun je 
binnen Psychologie ‘Verdie-
ping Brein’ volgen om een 
betere basiskennis te krijgen.

Wat ik zelf echter het leukste 
vind aan deze master is het 
tweede jaar, waarin je stage 
gaat lopen en je eigen on-
derzoek gaat doen. Aan de 
hand van dit onderzoek schrijf 
je ook je scriptie. Ik loop, zo-
als het merendeel van mijn 
studiegenoten, stage op het 
Donders Institute for Brain, 
Cognition and Behaviour. In 
een fMRI studie onderzoek ik 
hoe drietaligen (Nederlands, 
Engels en Duits) kunnen swit-
chen tussen die verschillende 
talen. Binnen je stage heb je 
de volledige vrij heid om zelf 
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een onderwerp te kiezen en 
om zelf je gehele onderzoek 
op te bouwen, uit te voeren 
en te analyseren. Daarnaast 
heb je ook de mogelijkheid 
om je werk op een internati-
onal congres te presenteren. 
Zo ga ik in mei waarschijnlijk 
met dat doel naar Polen.

Een ander groot pluspunt 
aan de master is dat je meer 
kunt doen dan alleen de stu-
die zelf. Zo ben ik nu bezig 
met de organisatie van een 
symposium in Nijmegen ter 
ere van het tienjarig bestaan 
van onze master. Verder ben 
ik editor van onze Journal, 
waarin we twee keer per jaar 
de beste scripties van onze 
opleiding publiceren. 

De grote vraag is uiteraard 
altijd wat je na je studie gaat 
doen. In het geval van de 
CNS-master wordje groten-
deels opgeleid om een PhD 
te gaan doen, wat de meeste 
studenten dan ook doen. Ik-
zelf heb bijvoorbeeld net een 
PhD-positie gekregen aan 
de University van Edinburgh. 
Daar ga ik onderzoek doen 
naar de invloed van meerta-
ligheid op de cognitieve ach-
teruitgang die vaak gepaard 
gaat met ouderdom. 
De CNS-master is voor mij een 

heel goede keuze geweest. 
Het is een uitdagende oplei-
ding en bereidt je erg goed 
voor op een onderzoekscar-
rière. Dat laatste speelt dan 
ook wel een grote rol in de 
gehele studie. Je moet echt 
gedreven zijn om zelf onder-
zoek te willen doen. Maar 
als je geïnteresseerd bent in 
onderzoek naar taal en het 
brein is de CNS-master een 
perfecte keuze.”

Is je interesse gewekt? Kijk dan 
eens de site op ru.nl/master/
CNS, of bezoek het symposi-
um op 29 mei ter gelegenheid 
van het tienjarig bestaan van 
de master (meer informatie 
via ru.nl/cnstenth). 
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Pluimen
InTenSe complimenten

Een pluim voor...

...de afdeling Taalweten
schap, omdat we een eigen 
kamer op de 9e hebben 
gekregen. - Het bestuur.

...Gregory, voor de work-
shop die ons een kans gaf 
op het pokertoernooi. - De 
aspirant-pokeraars van In-
TenS.

...Cesko, omdat we VKTW 
hebben gehaald. - Judith & 
Maike.

...de muzikale InTenSleden, 
voor hun hulp met het In-
TenS-lied tijdens de borrel.  
- Het bestuur.

...Nander, die Bart ervan 
wist te weerhouden ‘YMCA’ 
als basis te nemen voor dat 
InTenS-lied. - De muzikale In-
TenS-leden.

...Lukas, omdat hij in zijn vrije 
tijd voor ons heeft uitgezocht 
of Duitsers ook wel eens een 
enkelvoudige persoons-
vorm gebruiken in construc-
ties van het type ‘een van 
de weinige mannen die...’  
- Helen & Lotte.

 
 
...Wessel, voor zijn handige 
Corex-naar-Excelprogram-
maatje. - De derdejaars 
voor wie een corpusonder-
zoek ineens een stuk minder 
frustrerend werd. 
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Pokertoernooi met Thalia
Door Thijs Trompenaars

Op 19 februari organiseerde 
InTenS een pokertoernooi sa-
men met Thalia, de studie-
vereniging voor informatica 
en informatiekunde. De na-
ïeve letterenstudentjes tegen 
de doorgewinterde kaarten-
tellers: de etiketten waren ge-
plakt en pakten voor InTenS 
niet handig uit. De vrees zat er 
dan bij een aantal deelnemers 
ook goed in. Gaan we gena-
deloos afgemaakt worden, of 
lukt het ons toch om onze eer 
te redden?

Gelukkig heeft InTenS Gregory, 
en Gregory heeft ervaring. Hij 
was zo gul om zijn pokerkennis 
te delen met het aanstormend 
pokertalent van InTenS op een 
speciale workshop in de pau-
ze, om zo onze vrees te bezwe-
ren. Niet alleen liet hij ons zien 
dat pokeren helemaal niet 
zo moeilijk is, hij had zelfs nog 
goed nieuws: wij kunnen niet 
pokeren, en dat is onze groot-
ste kracht. Pardon? Ja, poke-
ren is een spel waarbij je niet 
alleen de kaarten bespeelt, 
maar ook je medespelers. En 
omdat wij geen idee hebben 
waar we mee bezig zijn, zijn 
we onmogelijk te lezen.

Toen we met een drankje wa-
ren gesettled in café Samson 
en het spel kon beginnen, 
bleek de waarheid achter zijn 

voorspelling al snel. Terwijl bij 
veel InTenSers het overzicht-
je met de spelregels nog op 
tafel lag, legden we de ene 
onwaarschijnlijk hoge hand 
na de andere voor ons neer. 
Hierbij was het vaak aan de 
Thalianen om ons erop te wij-
zen dat we per ongeluk had-
den gewonnen. Sommige In-
TenSers hadden net zo goed 
blind in kunnen zetten, want 
onze acties waren compleet 
onvoorspelbaar voor onze 
Thaliaanse medespelers. 
Hiervan hebben we er dan 
ook een flink aantal weten 
weg te spelen.

Hoewel het geluk voor 
sommig en niet eeuwig duur-
de, wisten uiteindelijk drie In-
TenSers het te schoppen tot 
de finale. Het was nu aan 
Gregory, Hugo en Irene om 
te laten zien dat ook wij echt 
wel wat poker talent in huis 
hadden, en dat is ze gelukt. 
Irene werd tweede, en won 
daarmee niet alleen de be-
wondering van haar InTenSe 
medespelers, maar ook een 
gloednieuwe pokerset! 

Het is te hopen dat de Thalia-
nen niet te zeer zijn overdon-
derd om nog in te zijn voor 
een tweede ronde, want 
deze activiteit was zeker ge-
slaagd!
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Het spotlight-effect
De Swart op wit

Met zijn pleidooi om hoor-
colleges af te schaffen en 
te vervangen door on-line 
colleges deed de Nijmeeg 
se hoogleraar psycholo-
gie Jan Derksen onlangs 
veel stof opwaaien. Directe 
aan leiding voor zijn oproep 
bleek een college te zijn ge-
weest waarin hij op een ge-
geven moment een zaal vol 
etende, pratende, whatsap-
pende en facebookende 
studenten voor zich zag.   
De opiniepagina’s en dis-
cussiefora stroomden vol 
met reacties. Op een enkele 
sympathisant na (‘je neemt 
toch ook geen scrabblebord 
mee naar college’) leken de 
meeste reacties toch vooral 
negatief en vaak op de per-
soon gericht (‘zou deze man 
zelf weleens een behoorlijk 
college hebben gegeven?’).

In Nijmegen nam het College 
van Bestuur van de universi-
teit direct afstand van de vi-
sie van Derksen.  Bijval kreeg 
hij ook, uit onverwachte 
hoek. Studenten geneeskun-
de blij ken zich te storen aan 
het onbeschofte gedrag van 
hun medestudenten, meldt 
Voxweb. Ze stellen daarom 
gedragsregels op voor tijdens 
hoorcolleges. Een van de re-
gels: het telefoongebruik tij-
dens colleges moet beperkt 

worden tot het hoogstnood-
zakelijke!
 
Ik vermoed dat de meeste 
docenten het door Derksen 
geschetste beeld in meer 
of mindere mate weleens 
tegenkomen. Ook ik zie op 
college een student soms 
overmatig geïnteresseerd 
op zijn telefoon kijken. Er was 
ooit een student die meen-
de zich tijdens college in de 
ochtendkrant te moeten ver-
diepen. En laatst betrapte ik 
een studente die vrolijk zat te 
facebooken tijdens een col-
lege. Ze had niet door dat ik 
tijdens het gastcollege ach-
terin de zaal zat en alles wat 
ze deed nauwgezet kon vol-
gen. Het opmerkelijke is dat 
deze studenten zich vaak he-
lemaal niet bewust lijken van 
de manier waarop hun ge-
drag overkomt.

Nu sta ik nooit voor een zaal 
met 500 losgeslagen psycho-
logen, maar de oplossing van 
Derksen lijkt ook mij wat radi-
caal. Hoewel ik zijn voorstel 
om on-line colleges te com-
bineren met intensieve werk-
groepen wel aantrekkelijk 
vind klinken.

Maar er lijkt ook een ding te 
ontbreken in de discussie en 
dat is de vertroebeling die 
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Het spotlight-effect      Poolparty
De Swart op w it          Door Manouk Kuiper

op kan treden in de percep-
tie van de docent zelf. Ik heb 
het zelf regelmatig ervaren 
en van mede-docenten ge-
hoord dat ze het herkennen. 
Op de een of andere ma-
nier wordt je aandacht altijd 
getrokken naar een student 
met negatief gedrag. En dat 
hoeft niet eens het eten, pra-
ten en whats appen te zijn 
dat Derksen zo stoort. Zet 25 
studenten in een zaal waar-
van er 24 geïnteresseerd en 
vriendelijk kijken en 1 met 
een chagrijnig gezicht zit en 
je aandacht gaat bijna au-
tomatisch naar die ene per-
soon. Alsof de hele college-
zaal donker wordt en alleen 
die persoon in de spotlights zit.  
 
Zo heb ik nu op college een 
student wier ogen continu af-
dwalen naar de klok naast 
het bord. Met als gevolg dat 
mijn blik weer continu blijft 
hangen bij die student. Het 
resultaat is dat ik na afloop 
de indruk heb voor een zaal 
ongeïnteresseerde studenten 
te hebben staan praten. Psy-
chologen als Derksen hebben 
vast iets te vertellen over dit 
spotlight-effect. Misschien wil 
hij er een keer een gastcolle-
ge over komen geven.

Spetter spieter spater, lekker 
in het water

Daar staan we dan, in zwem-
bad West. Veel te vroeg en 
lichtelijk opgelaten omdat 
we niets meer, en niets min-
der, dan een bikini aanhad-
den, stonden we te wachten 
tot we het water in mochten. 
Om de tijd te overbruggen 
besloten we alvast wat te 
gaan drinken en ons onder 
het feestende volk te bege-
ven. Wijn uit een Heineken-
glas, en überhaupt alcohol in 
combinatie met een zwem-
bad, was nieuw voor ons, 
maar zeker iets waar we aan 
kunnen wennen.

We hadden ons drankje nog  
niet op, of we werden uitge-
nodigd het water te betre-
den. Nou, dat laten we ons 
geen tweede keer zeggen! 
Snel gingen we naar het 
water, dat kouder was dan 
verwacht. Gelukkig lag het 
zwembad vol met strand-
ballen, luchtbedden, op-
blaaspalmbomen en zwem-
banden, al met al genoeg 
dingen voor een avond vol 
vertier (en warmte)!

Contact met niet-InTenSe 
mensen kwam al snel op 
gang en we werden goed in 
de gaten gehouden door de 
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ouderejaars, die zich afvroe-
gen van wie deze  mysterieu-
ze ‘date’ nou eigenlijk was. 
Helaas voor hen: geen sappi-
ge verhalen; de jongen was 
niet onze date, sterker nog: 
we kenden hem niet eens. 

Langzaam maar zeker werd 
het steeds minder onge-
makkelijk dat we eigenlijk bij-
na naakt waren en kon het 
feest echt beginnen. De DJ 
was inmiddels ook op dreef 
en het begon haast op een 
volwaardige discotheek te 
lijken. Onder het genot van 
leuke muziek dobberden we 
wat rond op een van de vele 
opblaasattributen en kwam 
het kind in ons naar boven. 
Spetteren, mensen met bal-
len bekogelen, als levend 
kanon gebruikt worden, 1000 
keer op een luchtbed probe-
ren te klimmen, wat gewoon 
een onmogelijke opgave  
blijkt te zijn, niets was ons te 
gek!

Toen de beginklanken van 
het nummer Narcotic (tudu-
tutututu..) van de toepasselij-
ke  band Liquido voorbij kwa-
men, ging het zwembad los. 
Waar normaal iedereen op 
het ritme springt, wat in water 
nogal moeilijk is, sloeg ieder-
een ritmisch, maar vooral ook 
hard, op het water. Het leek 

een ware slagwerkgroep. 
Om een beeld te krijgen van 
hoe het er ongeveer uitziet, 
moet het volgende inge-
beeld worden: op meerde-
re plekken in het zwembad 
worden bommen in het 
zwembad tot ontplof fing 
gebracht, waarbij iedereen 
in en rond het zwembad de 
klanken van het welbeken-
de nummer scandeerde.

Zoals je kunt lezen: we voel-
den ons als een vis in het 
water. We hadden niet door 
hoe snel de tijd voorbij ging 
en voor we het wisten, stond 
de badmeester op de rand 
van het zwembad om ons te 
vertellen dat we het zwem-
bad moesten verlaten. Onze 
engelachtige gezichtjes 
hielpen niet: de badmees-
ter deed geen water bij de 
wijn (dit had Thijs overigens 
eerder op de avond wel bij 
Leoni gedaan, maar dan 
chloorwater bij goedkope 
wijn): we moesten nu toch 
écht het zwembad uit. 

Al met al hebben we een 
ontzettend leuke avond ge-
had en hopen we dat er va-
ker een poolparty georgani-
seerd gaat worden!
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Lasergamen bij LaserQuest
Door Lieke Gelderloos

We weten allemaal dat 
google automatisch je zoek-
opdracht aanvult in een 
poging behulpzaam te zijn. 
Maar wist je ook dat er ach-
ter deze suggesties een 
wereld van poëzie schuilt? 
 
De facebookpagina ‘google 
poëzie’ verzamelt deze  juweel-
tjes.  Een paar op een rijtje: 
 

De PubCie is verslaafd. Jij 
ook? Like de pagina op fa-
cebook.com/googlepoezie.

Het lustrumjaar van InTens 
werd op 31 januari afgetrapt 
met een superspannende 
activiteit: lasergamen. Om 
half zes stonden er al 32 In-
TenSe mensen te trappelen 
voor de deur van LaserQuest.  
 
Op aanwijzing van de voorzit-
ter stormden we naar binnen, 
maar helaas hield de eige-
naar met de ijzige glimlach 
ons tegen. Er was nog een 
andere groep bezig, dus we 
moesten nog even wachten. 
De groep werd vlot in twee-
ën gesplitst, zodat er na el-
kaar met twee groepen van 
16 gespeeld kon worden. 
 
De groep die niet speelde kon 
zich vermaken met een potje 
Lasersquash. Bij dit ietwat idio-
te tijdverdrijf sla je met een re-
flecterende staaf door laser-
stralen heen. Overigens is de 
uiteindelijke score bij dit spel 
niet zozeer afhankelijk van de 
vermogens van de speler, als 
wel van zijn/haar lichaams-
lengte: één van de deelne-
mers (niet geheel toevallig 
nét niet de topscorer en nét 
niet de langste) constateerde 
een recht evenredig verband 
tussen de lichaamslengte 
van de speler en de score. 
 
 

Google Poëzie
Poëtische suggesties
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Lasergamen bij LaserQuest
Door Lieke Gelderloos

De groep die wel speelde 
werd in lasergamevesten 
gehesen. De vesten had-
den rode of groene verlich-
ting en zo werd de groep 
in twee teams gedeeld. Na 
een korte instructie werd 
de groep het speelveld in 
gestuurd. Dat bestond uit 
een doolhof van muurtjes, 
schuilplaatsen en uitkijkpos-
ten, met schaarse verlich-
ting en gemene doorkijkjes/
schietgaten. Voor sommige 
mensen was dit speelveld, in 
combinatie met Spannende 
Muziek, al reden genoeg om 
in paniek te raken. Anderen 
hadden daar een plotselin-
ge confrontatie met een te-
genstander of teamgenoot 
voor nodig. Weer anderen 
werden erg boos op de ap-
paratuur, want tijdens een 
schietpartij kon het nog erg 
lang duren voor één van de 
deelnemers ‘dood’ was. En 
dat kan natuurlijk niet aan 
de InTenSe schietkunsten 
hebben gelegen. 
 
Ondertussen waren er toch 
ook nog een paar echte 
scherpschutters die dank-
baar gebruik maakten van 
de algehele chaos. Het was 
lastig te bepalen wie dat nu 
precies waren, aangezien 
de meerderheid van de In-

TenSe mensen zijn identiteit 
blijkbaar niet bekend wil-
de maken aan LaserQuest 
of eventueel meelezende 
geheime diensten en zich 
op slinkse wijze verschool 
achter schuilnamen als 
‘Otto’, ‘Cosmos’ of ‘Helen’.  
 
Na ontcijfering van het klas-
sement bleek dat Anne 
Merel de winnaar was van 
ronde twee. Joshua, ook be-
kend als “Krijgsheer Yoshajj”, 
was niet alleen de winnaar 
van de eerste ronde, maar 
ook de topscorer van ieder-
een die die dag gespeeld 
had! Zo waren er geheel on-
verwacht toch nog InTenSe 
prestaties om trots op te zijn.
 
De avond werd afgesloten 
met een etentje bij Pinoccio. 
We hebben genoten van de 
wonderlijke decoratie van 
dit Italiaanse restaurant en 
de lekkere pizza’s en pas-
ta’s. Een geslaagde aftrap 
van dit InTenSe lustrumjaar!
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Puzzel
Door Cyril Cleven
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Puzzel
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Puzzel
Door Cyril Cleven
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Linguïst llama spreekt
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